



Ref. : Circular No. 11 /2022
17/July/2022

Date :

تعميم رقم : 11 / 2022

الرقم : 18 / ذو الحجة / 1443 هـ

التاريخ : 17 / يوليئو / 2022 م

الموافق :

To : All Private Health Establishments

إلى : جميع المؤسسات الصحية الخاصة

After Compliments, , ,

تحية طبية وبعد , , ,

الموضوع : الاحتفاظ ببعض الادوية والمنتجات الصيدلانية بغرض استخدامها و صرفها لمراجعي المؤسسة

Subject: Retaining some medicines and pharmaceutical products for the purpose of using them
and dispensing to the institution's patients

Kindly be informed that we have notice, during field visits to Private Health Establishments that some medicines and pharmaceutical products are kept / retained for the purpose of using them and dispensing them to the patient visitors of these Establishments as they are not included in the lists of medicines that may be kept and contained in Ministerial Decision No. 185/2020 regarding the controls for keeping medicines in Private Health Establishments which was issued on December 14th, 2020.

It was also noted that many of these categories are not approved (Not registered or licensed with valid license) by the Ministry. Accordingly, after coordination with the Directorate General of Pharmaceutical and Drug Control we would like to emphasize the need to adhere to the mentioned Ministerial Decision ,

تلاحظ لدينا من خلال الزيارات الميدانية للمؤسسات الصحية الخاصة القيام بالاحتفاظ ببعض الادوية و المنتجات الصيدلانية بغرض استخدامها و صرفها لمراجعي تلك المؤسسات غير مدرجة بقوائم الادوية التي يجوز الاحتفاظ بها والواردة في لقرار الوزاري رقم 2020/185 بشأن ضوابط الاحتفاظ بالادوية في المؤسسات الصحية الخاصة و الصادر في 14 ديسمبر 2020.

كما لوحظ بان العديد من تلك الاصناف غير معتمدة (غير مسجلة أو مرخصة بترخيص ساري المفعول) من قبل الوزارة، وبعد التنسيق مع المديرية العامة للصيدلة والرقابة الدوائية فأننا نود التاكيد على ضرورة التقيد بالقرار الوزاري المشار اليه أعلاه، وعدم الاحتفاظ بمنتجات صيدلانية غير معتمدة (غير مسجلة أو مرخص ترخيص ساري المفعول) من قبل الجهات ذات الإختصاص بالوزارة.



Ref. :

الرجوع :

Date :

التاريخ :

الموافق :

Continue ...

تابع...

And not to keep pharmaceutical products that are not approved (Not registered or licensed with valid license) by concerned authorities in Ministry. All Private Health Establishments to commit not to use or purchase medicines that are not approved or licensed by the Ministry in order to maintain the safety of patients. Otherwise, this Directorate and the relevant/ concerned authorities in the Ministry will take the necessary action as per the law regarding any disputes issued in this regard by the Private Health Establishments.

وعلى جميع المؤسسات الصحية الخاصة الالتزام بعدم استخدام أو شراء أدوية غير معتمدة أو مرخصة من الوزارة وذلك للحفاظ على سلامة المرضى والمراجعين، وخلاف ذلك فإن هذه المديرية والجهات ذات العلاقة بالوزارة ستتخذ الاجراءات القانونية حيال اي مخالقات تصدر بهذا الشأن من المؤسسة الصحية الخاصة.

We appreciate your continuous cooperation for the public benefits.

نشمن لكم تعاونكم الدائم لما فيه المصلحة العامة.


الدكتور/ مهنا بن ناصر المصلحي

Muhanna Bin Nasir Al Muslahi

مدير عام المديرية العامة للمؤسسات الصحية الخاصة
Director General- D.G.Private Health Establishments



Cc:-

- Office of Undersecretary of Health Affairs
- General Directorate of Pharmacy and Drug Control
- Directors of Department of Private Health Establishments All Governorates (Act accordingly to the circular)

نسخة :

- مكتب وكيل الوزارة للشؤون الصحية.
- المديرية العامة للصيدلة والرقابة الدوائية.
- مدراء دوائر المؤسسات الصحية الخاصة - بجميع المحافظات (للعمل بما ورد بالتعميم)